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    الملخص

 
ْذِ انذراست ححذٌذ انخأثٍز انًباشز ٔغٍز انًباشز لأبعاد جٕدة انخذيت عهى ٔلاء  اسخٓذفج

ٔاعخًذث انذراست عهى قائًت اسخقصاء عبز ، انعًٍم نهعلايت انخجارٌت يٍ خلال حٕسٍط سعادة انعًٍم

، ٔقذ بهغ عذد انقٕائى الإَخزَج نجًع انبٍاَاث يٍ عًلاء شزكاث خذياث انٓاحف انًحًٕل بانجزائز

يٍ خلال بزَايج  فزٔض انذراستلاخخبار  أسهٕب ححهٍم انًسار حطبٍق، ٔحى قائًت )873( انصحٍحت

Warp PLS7. 

إٌجابً لأبعاد جٕدة انخذيت عهى سعادة انعًٍم،  ئجٕد حأثٍز يعُٕ ٔأشارث انُخائج إنً 

انخذيت )انًهًٕسٍت، انًٕثٕقٍت، لأبعاد جٕدة  كًا حٕصهج إنى ٔجٕد حأثٍز يعُٕي إٌجابً جزئً

كًا حٕصهج إنى ٔجٕد حأثٍز  .الاسخجابت، الأياٌ( عهى ٔلاء انعًٍم نهعلايت انخجارٌت نًزٔد انخذيت

يعُٕي إٌجابً نسعادة انعًٍم ٔلاء انعًٍم، ٔ أشارث انُخائج إنى عذو ٔجٕد حأثٍز يعُٕي إٌجابً 

انخجارٌت نًزٔد انخذيت عُذ حٕسٍط سعادة غٍز يباشز نجٕدة انخذيت عهى ٔلاء انعًٍم نهعلايت 

انعًٍم. ٔفً ضٕء يا أسفزث عُّ انذراست يٍ َخائج، حى اقخزاح يجًٕعت يٍ انخٕصٍاث انخً ًٌكٍ 

 أٌ حسٓى فً حعزٌز ٔلاء انعًلاء نهعلايت انخجارٌت نًزٔد انخذيت.

 .(سعادة انعًٍم، ٔلاء انعًٍم نهعلايت انخجارٌت، جٕدة انخذيت) كلماث مفخاحيت

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Abstract 
This study aimed to investigate the direct and indirect effect of the dimentions pf service 
quality dimensions on customer loyalty via the customer's happiness. Online survey was 
designed to collect data from (378) customers of mobile phone service companies in 
alggeria. Path analysis was applied to test hypotheses using Warp PLS7 program. 
 The research results indicated a positive, significant effect of service quality dimensions 
on customer happiness, and a partial positive, significant effect of service quality 
dimensions (tangibility, reliability, responsiveness, security) on customer loyalty to the 
service provider's brand. It also found that there is a positive effect of customer happiness 
and customer loyalty, and contrary to our expectations, the results indicated that there 
was no indirect positive effect of service quality on customer loyalty to the brand of the 
service provider when the customer happiness was mediated. In light of the results of the 
study, a set of recommendations were suggested that could contribute to enhancing 
customer loyalty to the service provider's brand. 
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